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Povest o dobrih ljudeh
Roman Miška Kranjca s tem naslovom je pravljična povest o ljudeh, ki živijo ločeni od ostalega sveta v 
idiličnem zatišju slamnate hišice na samotnem otoku ob Muri. Tja bi se radi preselili tudi nekateri pre
bivalci naše občine, oziroma bi najraje tja preselili celo izolsko občino.
(Mef) Vem, da mi bo marsikdo 
zameril naslednje vrstice, toda za
pisati jih moram že zato, da o tem 
spregovorimo na glas, si pogleda
mo v oči in ocenimo ali živimo v 
kraju po naših željah ali ne.
Začel bom s svojo težavo. Tudi 
mene marsikaj moti. Poleg vsega, 
kar je povezano z našo državo, ob
čino, pravom, medčloveškimi od
nosi in ostalim me najbolj motijo 
skuterji. Alergičen sem nanje. Ko 
zaslišim tiste visoke obrate, ki ne 
gredo nikamor se zdrznem in po
stanem slabe volje. Zaslišim ga že 
z druge strani mesta, tudi takrat, 
ko drugi ne slišijo ničesar. Včasih 
sem skakal na okno in mahal za 
njim, zdaj se zadržim.

Zanimivo je, da celo življenje ži
vim v hrupu. Zrasel sem na dvo
rišču s tovornjaki, igral v bendih 
in hodil na koncerte, živim ob 
gostinskem lokalu, v vseh sobah 
stanovanja igra najmanj radio. Pa 
me to nič ne moti. Skuterji pa. 
Razložili so mi, da gre za nekakš
no fobijo, da slišim določene zvo
ke glasneje od drugih in da se tega 
lahko rešim le s samoobvladova
njem. Zdaj skuterje še vedno sli
šim, a se zadržim, čeprav me ima, 
da bi zbrcal mulca, ki brez izpuš- 
nika navija pod oknom.
Mene motijo skuterji, nekatere pa 
bolj komplicirane stvari, od glasbe 
in hrupa nasploh do dobre volje 
drugih ljudi.

Prebiram o tem, kako nekatere in 
vedno iste stanovalce Jagodja moti 
glasba iz Simonovega zaliva, pod- 
belvederja, Hangarja, luna parka, 
morda celo s svetilnika in pravijo, 
da jim ni živeti. Ne njim ne njiho
vim gostom.
In pomislim na Barbaro, ki z mo
žem in tremi otroci živi dobesed
no na Manziolijevem trgu, v jedru 
vsega tistega, kar moti dobre ljudi 
iz Jagodja. “Imamo termopan ste
kla pa okna enostavno zapremo, 
če nas ravno moti,” pove.
In pomislim, da bi si morda tudi 
v Jagodju omislili kaj takega, saj 
vendar živijo v turističnem kraju. 
Ali pa se poleti preselijo v idilično 
hišico ob Muri. Če obstaja.
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Počitnice v molu
Mittendorferjeva Ana 
je čelistka priznana, 

čeprav še nima dosti let 
in komaj vstopa v glasbe svet.

Letos je zlati ključ dobila, 
ker se je pridno učila 
a bolj kot slave in luči 
si zdaj počitnic želi. 

Počitnice so pač zato, 
da človek šolo pozabi, 

da prste obnovi, 
še prej kot jih obrabi, 

da hrbet zravna, 
razmiga kosti, 

in tako kot vse sošolke, 
tudi fanta dobi.

Dopust širokih ust
Uredništvo se za nekaj dni 
odpravlja na morje - v Izolo. 
Zjutraj bomo pospravljali ar
hiv, dokončali knjigo o izolskih 
vodnih virih, vmes pa skočili 
na svetilnik.
Naslednji Mandrač bo zato iz
šel šele v četrtek 2. avgusta.
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Stran za ogrevanje

Pisma iz metropole
Vsak resen regijski časopis ima dopisnika v 
glavnem mestu. In ga imamo tudi mi. Že res, 
da je vsak vikend ‘‘doma’’ v Izoli a vendarle.
Zoran Odič je upokojeni a ne odpisani novinar 
z veliko začetnico. Tisti, starega kova.
Vsakih 14 dni za Mandrač razmišlja o življenju 
tam in o življenju nasploh, o dogodkih v glav
nem mestu in o posledicah teh dogodkov za 
naše kraje in ljudi. Pazljivo branje vam želimo 
Avtor kolumne izraža svoje mnenje, ki ni 
nujno enako mnenju uredništva.

Opera Metropolitana
piše: Zoran Odič (za Izolane Zoki)

VSE NAM JE BLIZU
Ko so vojaki tretje ameriške armade (general Georg S.Patton) osvobodili 
Buchemvald, niso verjeli svojim očem - več tisoč mrtvih, na pol živih in 
živih okostnjakov je umiralo pred njimi. Vojaki niso spoštovali Pattonovega 
ukaza, da gredo naprej. Ko je general (po telefonu) izvedel za nepokoršči
no, je ves razjaren i odločen, da, če ne drugače pa s streljanjem nepokornih 
vojakov uvede red. Ko pa je na licu mesta videl, kako njegovi vojaki kuhajo 
juhe in hranijo preživele, ki so potem umirali od prepolnih želodcev, je usta
vil je premike armade in zaukazal, naj vse essesovce na licu mesta pobijejo 
postrelijo ali obesijo. Preživele okostnjake je naložil na vojaške tovarnjake 
in jih prepeljal do najbližjih ameriških vojaških bolnišnic in se razjokal. 
Potem je vse prebivalce Buchemvalda nagnal, naj vidijo to kar so videli 
njegovi vojaki. Vsi so govorili, da niso nič vedeli. Uniformirani in civilni 
funkcionarji Reicha v mestu, pa so govorili, da so samo izpolnjevali ukaze. 
Nihče ne more biti odgovoren, če samo izpolnjuje ukaze - ne Eichman, 
ki je »izpolnil ukaz« in naredil strateški in logistični načrt Endlosung den 
Judenfrage, končne rešitve judovskega vprašanja, v katerega so bili ume
ščeni tudi Slovani, komunistti, Cigani, pisatelji, umetniki in drugi stvarni 
in možni nasprotniki tretjega Reicha. Zgolj izpolnjevali so ukaze in niso 
odgovorni essesovci in esajevci, ki so jih po pripravljenih seznamih vodili 
na železniške postaje in transporte, niso odgovorni vlakovodje, ki so vozili 
te transporte, ne stražarji in komandanti v koncentracijskih taboriščih. Vsak 
od njih je samo izpolnjeval ukaze in naredil svoj del zla. Samo ukaze so 
spoštovali, ker je zakon pač treba spoštovati. Zakon o zaščiti nemške krvi 
in rasne čistosti. In ukaze višjih. Rezultat - šest milijonov mrtvih. Načini 
udejanjanja »teorije krvi in zla« so različni. Vse je možno urediti tako kot so 
to naredili v Hitlerjevem Reichu, ali pa bolj nežno, na papirju. Pomembno je 
samo, da je ukaz nadrejenih izvršen. Še posebej je pomembno, da vsi, pred
videni za »čiščenje«, ne vedo za tta ukaz. Poznati ga morajo samo zadolženi 
za njegovo izvršitev.
Tako je sekretar za notranje zadeve v zadnji sestavi Izvršnega sveta Repu
blike Slovenije in prvi vladi imenovani 16. maja 1992, Igor Bavčar napisal 
interno navodilo, da se drugačnim preluknjajo dokumenti in - ven z njimi. 
Ven iz službe, iz stanovanj, iz države, ki je to postala tudi zaradi Izjave o 
dobrih namenih, kot sestavnem delu zakonodaje in Ustave. Rezultat - več 
kot 25 000 novodobnih taboriščnikov. Petnajst odstotkov prebivalcev Slo
venije, ki so jim ukradli prebivališče. In, če nimaš prebivališča, ne moreš 
dobiti službe, če nimaš službe in prebivališča ne obstajaš in nimaš pravice 
na nobeno pravico. Uslužbenci notranjega ministrstva, ki so luknjali doku
mente so takrat, kot danes, govorili, da so »samo izpolnjevali navodila«. Vas 
to na kaj spominja?
V tisti vladi je bil predsednik Lojze Peterle, ki ni pomemben, ker je bil samo 
figura v rokah notranjega sekretarja (Bavčarja) in sekretarja za obrambo. 
Takrat je to bil današnji predsednik vlade Janez Ivan Janša, ki je obtožil Ci
rila Zlobca, člana predsedstva, da je izdajal državne tajne. Kako je to zvedel, 
je pojasnil sam - prisluškoval mu je. Nihče do danes ni vprašal, ali je pri
sluškoval samo Zlobcu, članu predsedstva, ker je vedel, da bo »izdajalec«, 
ali vsem članom predsedstva po vrsti, kot tudi drugim, njemu nepodobnim 
državnim funkcionarjem. Pa to sploh ni pomembno, tako kakor niso po
membni objavljeni dokumenti o trgovini z smrtjo, zaradi katere zdaj pred
sednik vlade in njegovi čakajo rezultate sojenja v treh državah. Rezultat 
- več kot 200 000 mrtvih, samo v eni od držav, ki so jim obrambni in notra
nji sekretar prve slovenske vlade v demokratični Sloveniji prodajali orožje. 
Trgovci in zaslužkarji zla in smrti. Za manjše zlo je pred sodiščem samo še 
en predsednik vlade na svetu, pakistanski predsednik vlade.
Nepoštovanje, posmeh, cinični komentari predsednika in ministrov naše 
vlade ob sodbi ESČP so samo dokaz, da se zlo nadaljuje. Slovenija je, piše 
v sodbi ESČP, kršila tri člene evropske Deklaracije o človekovih pravicah, 
dva sodnika pa sta v ločenom mnenju celo napisala, da je izvršila admini
strativno etnično čiščenje. Ali, kakor je napisal Ali Žerdin: »Od Ljubljane do 
Srebrenice ni daleč. In od Strasbourga do Haaga tudi ne.«

Buon dorno ni dovolj
Občina Izola zadnje čase uvaja kadrovsko noviteto, ki bi ji lahko 
rekli, separativna kvalifikacijska vrednotenja ali po domače več 
je manj. Govora je o pogoju, ki ga morajo na jezikovno mešanem 
območju izpolnjevati delavci v javni upravi in javnih funkcijah na
sploh, namreč, da uporabljajo oba jezika okolja, v našem primeru 
slovenski in italijanski. Dokazano obvladanje italijanskega jezika 
je eden pomembnih pogojev zaposlovanja v javni upravi in pred
stavniki narodnosti so bili v preteklosti zelo občutljivi glede izpol
njevanja tega pogoja.
Vsi se spominjamo hudih pripomb in kritik, ko je na mesto direktor
ja občinske uprave kandidirala Monika Sečnik, ki ni izpolnjevala tega 
pogoja, eden od svetnikov pa je celo želel uradno komunicirati z njo v 
jeziku narodnosti, seveda neuspešno. Tudi nova občinska uprava se je 
srečala s podobnimi problemi ob zaposlovanju svojih kadrov, vendar 
tokrat ni bilo tako hudih reakcij in praksa razpisov za delovna mesta v 
občinski upravi, kjer se za nižja delovna mesta zahteva višja stopnja 
znanja italijanskega jezika kot za vodilna delovna mesta, se brez hu
dih pretresov, nadaljuje.
Tako se je v torek iztekel 8-dnevni rok za prijavo na javni natečaj za 
zasedbo prostega uradniškega delovnega mesta Podsekretar - Vodja 
Urada za gospodarske dejavnosti, investicije in komunalni razvoj. 
Gre za delovno mesto, ki ga je doslej zasedal Rado Gomizelj, ki se men
da seli nazaj na Komunalo, kdo ga bo nasledil pa bo jasno v kratkem. 
Glede na to, da gre za mesto vodje Urada je prav presenetljivo, da je za 
zasedbo tega mesta potrebna univerzitetna ali najmanj visoka strokov
na izobrazba s specializacijo oziroma magisterijem /druga bolonjska 
stopnja, zadošča pa že osnovna raven znanja italijanskega jezika.
V nasprotju z njim pa mora kandidat, ki se je prijavil na Javni razpis za 
zasedbo prostega strokovno tehničnega delovnega mesta “Poslovni 
sekretar V-II" (po domače tajnica) imeti vsaj srednjo strokovno izo
brazbo ali srednja splošna izobrazba, vendar pa višjo raven znanja ita
lijanskega jezika.
V uredništvu smo iskali razloge tega nenavadnega oblikovanja javnih
razpisov in če odmislimo možnost, da gre za zaposlovanje željenih kan
didatov obstaja tudi druga razlaga: Očitno se oblast počasi ločuje od 
ljudstva in ji zato ni treba več komunicirati z vsem in vsakim. Za to bodo 
poskrbele tajnice. Mef

Živahno gradbišče pri Danteju
Osnovna šola z italijanskim učnim jezikom, Dante Alighieri, bo bo
gatejša za štiri učilnice za nivojski pouk, ki jih urejajo na 220 kva
dratnih metrov terase v drugem nadstropju. Tako bodo lahko razme
jili šolo in vrtec, ki bo tako dobil nekaj dodatnih površin. Na ta način 
bodo lahko sprejeli nekaj več otrok, namesto 126 jih bo septembra 
132. V šoli, kjer je zdaj 93 učencev, pa jih bo potem 105. Sicer pa 
so otrokom letos prvič omogočili poletno varstvo v okviru projekta 
Popestrimo šolo.
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Dela mesta se ne da enostavno zapreti
Interesni zbor krajanov najbolj severnega dela starega mesta je pokazal, da imajo kar nekaj težav 
z urejanjem prometa in posebej parkiranjem, saj je plaža na svetilniku v neposredni bližini pa tudi 
tamkajšnji prebivalci so aktivni sobodajalci. Soočata se javni in zasebni interes, to pa ni vedno dobro.
V četrtek se je sestal zbor krajanov 
Krajevne skupnosti staro mesto, 
natančneje krajani območja pri 
“šanpieru”. Prva in edina “urad
na" točka interesnega zbora je bilo 
urejanje prometnega režima na 
območju med Delamarisom, plažo 
na Svetilniku in cerkvijo Svetega 
Mavra.

Krajani že dlje časa opozarjajo 
na improvizirano kampiranje na 
tem območju, posebej na par
kiriščih ob plaži slepih, kjer ni 
ne časovne omejitve parkiranja, 
niti zahteve po posebnih dovo
lilnicah, zaradi česar to območje 
izkoriščajo “low budget” turisti. 
“Mnogi v avtomobilih tudi pres
pijo”, je dodal eden od prisotnih 
krajanov.
Nekaterim pa težave povzroča
jo tudi deskarji, ki se v pretež
no spomladanskih in jesenskih 
mesecih podajo na iskanje za 
deskanje primernih pogojev in 
ob tem izkoristijo to območje 
za parkiranje. S tem pa menda 
zaparkirajo vstop v nekatere od 
hiš.
Zaradi tega so krajani predlaga
li, da bi se parkiranje za tiste, ki 
nimajo dovolilnice, na tem ob
močju omejilo na 15 minut. To 
pa je dovolj časa, pravijo, da go
stje iz avtomobila odnesejo vse 
potrebno za na plažo in vozilo 
nato preparkirajo tam, kjer je to 
dovoljeno.
O težavah s parkiranjem seveda 
največ vedo stanovalci in ned
vomno bo treba nekaj urediti, 
začenši z že predlaganimi inter
vencijskimi potmi, ki bi, če ne 
drugo, vsaj preprečile parkira
nje ob ožjih predelih. A dejstvo 
je, da Izola ni samo turistično 
mesto, kar pomeni, da tako ali 
drugače moramo domačini, za 
skupno dobro, nekoliko potrpeti 
v poletnih mesecih.
Predvsem bode v oči, da bi na 
ta način krajani lahko prepreči
li dostop do tega dela Izole tudi 
ostalim Izolanom.

Na misel pa pridejo najprej de
skarji, ki niso samo iz kontinen
ta in bi tako, kljub pretežno pra
znim parkirnim mestom izven 
sezone, bili postavljeni v nekoli
ko nerodno situacijo.
Deskanje pa spada v kategorijo 
športnega turizma, svetilnik pa 
je tudi edina primerna lokacija, 
kjer si lahko dajo duška ob je
senski burji.
Domačini so si, med drugim, 
zaželeli tudi večjo strogost re
darske službe do na nepravilen 
način parkiranih avtomobilov. 
Spomnimo naj, da je na zboru 
krajanov mogoče le pripraviti 
predloge, ki jih mora nato spre
jeti še občinska uprava, ali ob
činski svet.

Psi niso zaželjeni
Neuradno pa so krajani razprav
ljali tudi o novi pasji plaži, za 
postavitev katere občinska upra
va menda ni vprašala nikogar za 
mnenje. Egidio Krajcar je pove
dal, pasja plaža nima kaj delati 
na tem območju, ki je edino pri
merno za majhne otroke. “Otroci 
ne morejo v morje niti na Svetil
niku, niti na plaži slepih, saj so 
tiste betonske plošče nevarne. 
Ostane jim le območje, ki pa je 
zdaj namenjeno pasji plaži. ” 
Krajcar, ki je na interesnem 
zboru imel veliko podporo ve

čine ostalih prisotnih krajanov, 
se boji tudi masovnega prihoda 
psov iz celotne Slovenije in so
sednjih držav, predvsem zaradi 
velikega medijskega pompa oko
li izolske pasje plaže. Krajani so 
se strinjali, da otroci in psi ne so
dijo na isto plažo, ter našteli še 
nekaj nevšečnosti, od umazanije 
pa do hrupa.
Zaradi tega so se krajani odlo
čili, da bodo zbirali podpise za 
peticijo proti pasji plaži na tem 
območju. am

Dom za mačke
Neuradno smo izvedeli, da v Izoli 
urejamo dom za potepuške mač
ke. Govorice je potrdila tudi odgo
vorna za stike z javnostjo Občine 
Izola Martina Miklavčič-Šuman- 
ski, ki pravi, da je postavitev zave
tišča v vsaki občini tudi zakonsko 
določena. Zaenkrat je sicer v načr
tu postavitev začasnega, oziroma 
prehodnega doma za mačke, 
kako pa bo problematika rešena 
v bližji prihodnosti, pa bo jasno, 
ko se bodo sestali odgovorni vseh 
treh Obalnih občin in našli sku
pno rešitev.
Dejstvo je, da zavetišče v Kopru 
zadošča skoraj izključno pasji 
populaciji, mačke pa so prepušče
ne same sebi, ulici in tisti peščici 
prostovoljcev, ki z lastnimi močmi 
skrbijo zanje. Prehodni dom za 
mačke, oziroma mačja hiša, pa bo 
dobrodošla za vse tiste potepuš
ke mačke, ki ne najdejo toplega 
doma. Da bi preprečili naval na 
dom lokacije zaenkrat ne objavlja
mo. Z Občine pa so nam tudi po
vedali, da postavitev prehodnega 
doma ne bo obremenilo občinske 
blagajne. am

Pasja plaža: sobivanje človeka in njegovega najboljšega prijatelja

Ekonomija ni ekologija
piše: Franc Kranjc

Gostinstvo lani v globoki izgubi

Gostinske gospodarske družbe (232 jih je) s sedežem na obalno-kraš- 
kem območju z 2.090 zaposlenimi so v poslovnem letu 2011 izkazale 
130.317 milijona evrov čistih prihodkov od prodaje (to predstavlja le 3,35 
delež prihodkov vseh gospodarskih družb, ki jih je 3.899) in kar 26,235 
milijona evrov neto čiste izgube. To pomeni tudi največji delež izgub vseh 
gospodarskih družb na omenjenem območju. Večino izgub je bilo v piran
ski, najbolj turistični občini (24,835 milijona). Izgubo na Obali in Krasu je 
izkazalo skoraj polovica gostinskih gospodarskih družb.
Problem, ki se vleče že kar nekaj let, sta tudi visoka zadolženost obalnih 
gospodarskih družb s področja gostinstva in posledično stroški za plačilo 
obresti. Večina gostinskih nastanitvenih hotelov v piranski občini je namreč 
tudi pod bančno hipoteko.
V strukturi neto čistih izgub na obalno - kraškem območju v letu 2011 
vodi gostinstvo s 23,6% in je celo večji izgubaš od gradbeništva (17,3%), 
prometa in skladiščenja (13,5 %), finančnimi in zavarovalniškimi dejavnos
tmi (11,0%) in trgovina (10,3%).
Gostinstvo v Sloveniji je v letu 2011 zabeležilo 1,080 milijarde evrov čistih 
prihodkov od prodaje in 70,155 milijona evrov neto čiste izgube. Delež pri
hodkov gostinske panoge na obalno-kraškem območju v primerjavi s 
Slovenijo tako znaša 12%, delež neto čiste izgube pa kar 37,40% ! 
Poslovni izidi vseh gospodarskih družb obalno kraškega območja kažejo, 
da so ustvarile 4,148 milijarde evrov prihodkov in so leto 2011 zaključile s 
pozitivnim rezultatom, Od treh obalnih občin so gospodarske družbe Mes
tne občine Koper ustvarila za 2,933 milijarde evrov prihodkov (indeks 103), 
tiste s sedežem v piranski občini so zmanjšale prihodek za več kot 30 mi
lijonov (skupaj ustvarjenih 315.500 milijonov Eur), gospodarske družbe v 
izolski občini pa so zmanjšale prihodek za 5,5 milijonov Eurov in ustva
rile 243.991 milijonov Eurov. Zanimiv je še podatek, da Izola in Koper lani 
nista zabeležili neto čiste izgube, zato pa so v piranski občini zabeležili sla
bih 25 milijonov čiste izgube, večino tega pa so pridelali prav v gostinstvu.
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Izola je kolesarjem neprijazno mesto
Seveda smo tudi Izolani za zmanjševanje izpustov in za bolj zdrav način življenja ter s tem v zvezi za 
uporabo koles. Tukaj pa se tudi konča, saj za kolesarje dejansko nismo naredili ničesar, imamo le ne
kaj metrov kolesarskih stez, tudi vožnja po območjih z omejenim prometom ni preveč varna. Za povrh 
pa imamo še povsem neurejeno signalizacijo in kopico praktičnih problemov.
Pred letošnjo turistično sezono 
smo Izolani dobili urejeno Paren- 
cano, ki vabi tako sprehajalce, kot 
tudi kolesarje, da se predajo narav
nim lepotam izolskega okoliša. Te
žava je le v tem, da taisti kolesarji, 
ko pridejo v Izolo, ne vedo kje bi se 
lahko vozili, kako in do kam. Izol
ske kolesarske poti so namreč kar 
kreativno načrtovane.

Kar nekaj bralcev nam je namreč 
poročalo o neurejenosti kolesar
skih poti, zato smo se odločili pri
stojne organe povprašati kakšna 
je urejenost kolesarskih poti po 
Izoli z vidika “zakona". Redarska 
služba žal ni bila zgovorna, na 
izolski policijski postaji pa so bili 
zelo prijazni in so nam odgovorili 
na vsa vprašanja. Naš sogovornik 
je bil Peter Leban, odgovorni za 
promet.
- Nam lahko pojasnite, kje v Izoli 
se je dovoljeno voziti s kolesom?
- Kolesarskih stez v Izoli ni prav 
veliko. Imamo tisto, ki pelje od Li
vad do Jagodja in Parenzano, vse 
osalo pa je bolj improvizirano.
- Kdaj bo dokončana kolesarska 
steza, ki se zaključi pri Jagodju?
- Po mojih informacijah, bo ce
sta povezana s krožiščem ob no
vem študentskem kampusu in bo 
speljana vse do centra pri starem 
zdravstvenem domu.
- Nekateri občani so nam pove
dali, da se po Kosovi ulici ne sme 
voziti s kolesi, saj da jim tam 
grozi kazen. Je to res?
- Ne ,na Kosovi ulici je dovoljena 
vožnja s kolesi, saj znak tega ne 
prepoveduje. Res pa je, da je tre
ba biti zelo previden, saj se tam 
zaradi vrtca veliko otrok zbira na 
ulici. Mi bi raje videli, da je pot za
prta za ves promet, oziroma, da se 
uredi posebna pasova za kolesar
je. Slednji sicer ne predstavljajo 
večjih težav, težave predstavljajo 
bolj motoristi na takoimenovanih 
“petindvajsetkah”, ki naj ne bi do
segle višje hitrosti od 25 km/h, a 
po izkušnjah vem, da jim večina 
odstrani limitator in dosežejo tudi 
do 60-70km/h. Pri taki hitrosti pa 
je prehod po Kosovi ulici pred
vsem zaradi otrok zelo nevaren. A 
zakon izenačuje motorje z oznako 
25 in kolesa.
-Kaj pa po ulicah starega mesta, 
je dovoljena vožnja s kolesi?
- Za ulice velja povsem druga 
zgodba. Po ulicah lahko hodijo le 
pešci, saj prometni znak prepo
veduje vožnjo s kolesi in ostalimi 
vozili. Domačinu, ki se pripelje do 
doma seveda ne bomo komplicira- 
li, za vse ostale pa to ne gre.

Paradoks Južne ceste, kjer na kolesarski poti ni 
dovoljeno kolesariti, verjetno zato, ker se tako zaključi.

- Zakaj je v Izoli tako pomanj
kanje kolesarskih stez?
- V Izoli se ob gradnjah cest in 
pločnikov ni razmišljalo o kole
sarjih, zato je sedaj vsaka rešitev 
zgolj improvizacija, ki pa ljudi 
rada zmede. Kolesarska steza bi 
morala biti dobro označena, da 
ljudje vedo kam jih pelje, pri nas 
pa se velikokrat nenadoma kon
ča brez opozorila in oznake, kam 
naprej. Naprimer, kolesarji se za
peljejo po Parencani do Cankar
jevega drevoreda in ko pridejo 
do pokopališča se pot konča. Ce 
bi se želeli ravnati po zakonu, bi 
morali s kolesa in ga potiskati vse 
do naslednje kolesarske steze.
- Kako ravna policija, glede na 
to, da je praktično nemogoče 
prevoziti Izolo, ne da bi kršili 
zakon?.
- Nekaj seveda toleriramo, nika
kor pa ne bomo tolerirali tistih, ki 
divjajo po peš poteh.
- Katera od treh obalnih občin 
je kolesarjem najbolj prijazna?.
- Koper je dobro opremljen s ko
lesarskimi stezami, očitno so to 
imeli v mislih pri pojektiranju 
cest, v Izoli in Piranu pa ni bilo 
vizije in so na kolesarje pozabi
li.
- Prej ste omenili problematiko 
predelanih 25. Kako ravnate v 
primeru suma, da je motor pre
delan?
-Če sumimo, da je motor prede
lan, ga odpeljemo na tehnični 
pregled in v primeru, da lahko 
vozi več kot 25km/h motor za
plenimo in voznika kazensko 
ovadimo oz. obvestimo starše, 
če je oseba mladoletna. Marsikje 
bi postavili “panetone" in tako 
umirili promet skuterjev a kaj, ko 
na ta način onemogočimo gibal
no oviranim normalen prehod. 
Tako, da pravo rešitev še iščemo.

- Zakaj menite, da je pri nas 
taka “kultura” divjanja po uli
cah?
- Del krivde gre vsekakor star
šem, ki dopuščajo da otroci nes
pametno vozijo Res pa je , da že 
sami velikokrat niso najboljši 
vzor, saj redno videvam starše, 
ki pripeljejo otroke v šolo na 
mopedu, čeprav to vse do otro
kovega 12 leta starosti ni dovo
ljeno.
- Kakšna je vaša pristojnost 
glede urejanja kolesarski poti?
- Mi lahko zgolj poročamo in 
predlagamo Občini kaj bi bilo 
smotrno narediti. Primož M.

Bodo gostinci stavkali?
V medijih je zaokrožila novica, da 
se turistični delavci pripravljajo 

: na stavko, najprej tiho, če pa ne 
bo zaleglo, pa tudi aktivno. 
Sindikati opozarjajo na nemogoče 
delovne pogoje, kjer v kuhinjah 
temperature dosegajo tudi do 40 
stopinj celzije, zaradi pomanjka
nja kadra pa so delavci preobre
menjeni. Ob tem pa so se plače v 

j turizmu, za razliko od slovenske
ga povprečja, ki se je v zadnjem 
letu nekoliko dvignilo na dobrih 
1500 eur, še nekoliko znižale na 
1000 eur, kljub temu, da turistič
ni delavci delajo ob vikendih, za 
praznike in pogosto tudi v nočnih 
izmenah.
Stavka se bo začela z naslednjim 
tednom na Bledu, v Bohinju in 
na slovenski obali. Zaenkrat se 
bodo turistični delavci le pisno 
opravičili gostom, ki so prišli na 
zaslužen dopust, “za vse nehote 
storjene napake, za utrujenost za
poslenih, za nepotrebno čakanje 
na storitve, za slabo voljo, kisle 
nasmeške, oznojene uniforme in 
vse druge neprijetnosti, ki jih lah
ko doletijo", so povedali predstav
niki sindikatov.
A to je le prvi korak, saj če “tiha” 
stavka ne bo zalegla, bodo nasled
njo “pravo” stavko pripravili za 
novoletne praznike, kar bi, če gle
damo zelo lokalno, za občino, kot 
je Izola, ki v turizmu vidi rešilno 
biljko, predstavljalo katastrofo. 
Dejstvo je, da delavci v turizmu 
veliko delajo za malo denarja, 
kar je tudi razlog za pomanjkanje 
kadra kljub visoki stopnji brezpo
selnosti, dober pokazatelj trenda 
pa so tudi maturanti na izolski 
SGTŠ, ki se praviloma po konča
nem šolanju odločijo za drugačno 
poklicno pot.

Tudi staro mesto bo imelo hostel

Dobili smo novico, da se v starem delu Izole (končno) odpira prvi 
mladinski hostel. Gre za projekt dveh Izolanov, ki v Dvoriščni uli
ci preurejata staro mestno hišo v sodoben hostel. Projekt je že v 
polnem teku, papirji so že na mizi, postavljajo pa že prve pograde. 
To pa so zaenkrat tudi vse informacije, do katerih smo se uspeli 
dokopati.
Mladinski hostli v središču mesta so stalnica v vseh turističnih kra
jih, ki nekaj pomenijo. Namenjeni so predvsem mlajšim obiskoval
cem, ki načrtno ali pa tudi naključno pridejo do kraja in radi prespi
jo v središču mestnega dogajanja, ne pa, da večji del dneva preživijo 
v iskanju primernega prenočišča. Seveda pa so pogosti uporabni
ki hostlov tudi mlade družine, včasih pa tudi izkušeni popotniki. 
Skratka, podpiramo! ur
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Paviljon izbrisanih v spin na žrtve birokracije?
Izbrisani so slovenska posebnost, s katero se verjetno še noben Slovenec ni pohvalil v tujini. V Izoli 
so v nedeljo izbrisani organizirali srečanje, na katerem se sicer ni zbralo veliko ljudi, a so imeli kljub 
temu veliko povedati. Med drugim pa je padla tudi pobuda za preimenovanje paviljona.
V nedeljo je v parku Pietro Coppo 
v Izoli Stojan Bubanja organiziral 
srečanje izbrisanih obalno kraške 
regije. Srečanje, ki je imelo podobo 
javne tribune, je vodila dolgoletna 
borka za pravice izbrisanih Uršula 
Lipovec Čebron, kulturno noto do
godku pa so dodali najprej Eva in 
Matjaž z dvema angažiranima po
pevkama, nato pa še sodelujoči na 
..pravljičnem" festivalu HISTeRIA v 
Gračišču. A Glavno vlogo na prire
ditvi so imeli izbrisani.

Prisotne je najprej nagovoril 
Stojan Bubanja, ki je še enkrat 
opozoril na politično nasilje nad 
25.000 državljani Slovenije, ki so 
jim bile odvzete vse pravice. Po
vedal pa je tudi, da kljub temu, 
da število prisotnih izbrisanih ni 
veliko, je treba upoštevati, da je 
izpostavljanje za ljudi, ki nimajo 
ničesar, niti osebnih dokumen
tov, vedno izjemno nevarno, za
radi česar si vsak izbrisan, ki se 
je v nedeljo pojavil v parku Pie
tro Coppo, zasluži pohvalo.
Bago iz Kopra je prebral zah
teve izbrisanih, med katerimi 
izstopa zahteva po kazenskem 
pregonu vseh, ki so odgovorni 
za izbris ter odstop vlade: »Po
zivamo h kazenskemu pregonu 
vseh, ki so odgovorni za izbris.
V prvi vrsti so to bili Lojze Petr
ič, predsednik Demosove vlade, 
Igor Bavčar, takratni notranji 
minister, Slavko Debelak, Bav
čarjev državni sekretar, Janez 
Janša, takratni obrambni mini
ster, Dimitri Rupel in še drugi, 
ki so nam znani. Zahtevamo, 
da sedanja vlada takoj odstopi, 
saj jo vodijo ljudje, ki so nepo
sredno odgovorni za izbris, za
htevamo, da se spoštuje sodba 
evropskega sodišča za člove
kove pravice in v treh mesecih 
naj se izplačajo odškodnine za

šest izbrisanih, ki so zmagali 
na sodišču, v enem letu pa naj 
vlada pripravi načrt izplačila 
odškodnin vsem drugim žrtvam 
izbrisa. Zahtevamo, da politiki, 
ki so nas izbrisane vsa ta leta 
javno žalili in psihično trpičili, 
takoj, nemudoma prenehajo z 
žalitvami, ksenofobnimi in šo
vinističnimi govori zoper žrtve 
izbrisa. “

Bomo imeli paviljon izbrisanih?
Na oder je bila povabljena tudi 
podžupanja Breda Pečan, ki je 
povedala nekaj besed v podporo 
izbrisanim. “Poznam nekaj iz
brisanih, ki so živeli v Izoli, ne
kateri med njimi pa so že umrli, 
tako, da ne bodo nikoli doživeli 
zadoščenja. Vendar mislim, da 
sta obe sodbi ustavnega sodi
šča in seveda sodba sodišča za 
človekove pravice v Strasburgu 
pravzaprav končni odgovor na 
vse tisto, kar so izbrisani v teh 
časih pretrpeli. Eni so si status 
uredili, ker so imeli nekoga, ki 
jim je lahko pomagal, nekateri 
pa še do danes niso uspeli priti 
do pravice.
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V imenu Občine Izola povem, 
da vodstvo Občine Izola stoji 
izbrisanim ob strani in je pri
pravljeno pomagati, če bi rabili 
pomoč, kolikor je to v pristoj
nosti in moči Občine Izola", je 
povedala Breda Pečan in dodala, 
da bo pobudo o preimenovanju 
paviljona v parku Pietro Coppo 
v “Paviljon izbrisanih” prenesla 
občinskim svetnikom ob nasled
nji redni seji, predvidoma v sep
tembru.

Izbrisani so povedali svoje zgodbe
Sledile so zgodbe nekaterih od 
prisotnih izbrisanih, ki so si 
skupne tako v dramatičnosti, 
kot tudi v absurdnosti celotne 
zadeve. O Milanu Makucu, pi- 
rančanu, rojenemu slovenskim 
staršem, ki so mu odvzeli dr
žavljanstvo in vsako pravico in 
je kasneje umrl zaradi posledic 
nezdravljenega raka smo že pi
sali v prejšnji številki Mandra- 
ča. Njegova zgodba je verjetno 
najbolj tragična in ob spominu 
nanj sta mu pesem posvetila Eva 
in Matjaž. A tudi ostale ne zao
stajajo veliko. Tanja Duronič je 
bila stara vsega 7 mesecev, ko so 
jo izbrisali, do dokumentov pa je 
prišla šele čez 18 let, do takrat pa 
je živela v strahu, da jo bodo kje 
legitimirali. Ali pa Slobodan, ki v 
Izoli živi in je stalno prijavljen že 
trideset let in je še kot izbrisan, 
paradoksalno, tekmoval za re
prezentanco Slovenije. "Tekmo
val sem tudi za vojne veterane 
Slovenije, bil pa sem tudi sve
tovni prvak v vlečenju vrvi. Na 
srečo sem poznal veliko ljudi na 
policijski postaji v Izoli, tako da 
so bili do mene korektni. Leta 
2000 sem po različnih tožbah 
vendarle dobil državljanstvo, a 
neverjetno je, kako se je celoten 
proces vlekel. ” Slobodan je med 
tistimi, katerim so iz takšnih 
ali drugačnih razlogov zavrnili

vlogo za državljanstvo, za kar, 
kot je povedala Uršula Lipovec 
Čebron, je bilo dovolj že, da si 
imel v kartoteki zapisano, da si 
kalil javni red in mir. “Do tega 
pa pride že, če vas sosed prijavi 
na policiji, ko doma poslušate 
glasbo preglasno”, je še poveda
la Lipovec Čebronova.
Ganljiva je tudi zgodba Ane 
Mezga iz Kopra, ki je med tisti
mi šestimi, ki so dobili tožbo na 
evropskem sodišču za človekove 
pravice. Ana Mezga se je rodila 
v Čakovcu na Hrvaškem, a že od 
mladih let stanuje v Sloveniji. 
Ker pa ni oddala prošnje za dr
žavljanstvo je najprej izgubila 
službo, dodatek za porodniško, 
njeno stanovanje v Ljubljani so 
zapečatili s plombo. Slovenske 
oblasti pa so ji onemogočile 
prehod meje s Hrvaško, do star
šev, kjer je pustila tudi svoja dva 
otroka medtem, ko si je posku
sila urediti status v Sloveniji. Ko 
sta starša umrla so njena otroka 
dali v rejo, sama pa ni mogla 
storiti ničesar, saj preprosto, ni 
obstajala.
Zgodbe prisotnih izbrisanih so 
imele, neko rdečo nit. Predvsem 
pa, kot je poudaril Stojan Buba
nja, pri izbrisanih ne moremo in 
ne smemo govoriti kot o okupa
torjih, ali pa ljudeh, ki so izvajali 
agresijo na Slovenijo.

Ljudi ni bilo veliko
Javna tribuna sicer ni privabila 
toliko ljudi, kot bi si to zaslu
žila, so pa prisotni lahko slišali 
tudi drugo plat zgodbe, ki jo v 
zadnjih tednih politična elita po
skuša prodati samo, kot nekakš
no nepravičnost, ki se je zgodila 
naši državi, zaradi česar bomo 
morali plačati davkoplačevalci 
iz naših žepov. Bubanja tudi to 
zavrača in pravi, da bi odškodni
ne morali izplačati tisti, ki so ta 
zločin tudi zakrivili.
Za konec so nekaj angažirane 
glasbe predstavili še sodelujoči 
na etno pravljičnem glasbeno, 
gledališko umetniškem festiva
lu v Gračišču, HISTeRIA. Odi
grali so nekaj Istrskih, pa ne
kaj irskih, mimo “balkanskih”, 
španskih in fracoskih ljudskih 
skladb, pod paviljonom pa se je 
kljub vsemu plesalo in pelo. Kot 
je tudi treba.

AM
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Prenovljeno zanimanje za nogomet
Izolski nogometni klub je v zadnjih 
dvajsetih letih doživel več padcev, kot 
pa uspehov. V zgodnjih devetdesetih 
je odlično kazalo, a so hitro sledila 
temna leta, od propada prve ekipe, 
do ustanovitve mladinskega nogo
metnega kluba, MNK Izola, ki pa je 
hitro moral ustanoviti tudi člansko 
ekipo, sicer izolski mladi žogobrcarji 
ne bi imeli nekega posebnega motiva 
pri nogometni rasti.

Sledila so leta borbe v nižjih ligah, 
pa nič kaj podjetno in športno us
pešna spojitev s koprsko Bonifiko 
ter ponovno prisiljeno igranje v 
naj nižjem regijskem tekmovanju, 
kjer je klub, ki je nekoč gostil por
tugalsko Benfico, na istem stadi
onu igral proti Košani, Gažonu in 
Cerknici.
Ravnokar končano sezono so naši 
fantje odigrali v 3. SNL zahod, kjer 
so po 26. krogih zasedli 7. mesto 
med 14 prijavljenimi ekipami. Po 
koncu sezone pa je prišlo do roša- 
de v vodstvu kluba, niso pa manj
kale niti špekulacije. “Ulica” je o 
prenoveljenem velikem interesu za 
vodenje kluba, ki je na vodstveni 
ravni zadnja leta slonel predvsem 
na plečih dveh ali treh entuziastov, 
imela veliko povedati.
Prvi zbor članov so pri MNK Izola 
imeli že pred dobrim tednom, ko 
pa člani ob imenovanju novega 
predsednika in upravnega odbora 
niso našli skupnega jezika. Sejo 
so nadaljevali v ponedeljek, ko je 
eden od kandidatov, Aleš Bohinc, 
od kandidature odstopil, ter tako 
sceno prepustil drugemu kandi
datu, Alešu Frančeškinu. Ta je na 
kratko predstavil program dela za 
naslednja štiri leta, ki predvideva 
najprej kritje že zapadlih obvezno
sti v višini nekaj več kot 30.000 
evrov, nato pa počasi naskok na 
drugo slovensko ligo, tekmovanje, 
v katerem bi Izola, po mnenju ve
čine domačih strokovnjakov, mo
rala nastopati že zaradi tradicije, 
prestiža in kakovostnega mladin
skega pogona.

Za dosego tega cilja je Frančeškin 
omenil prihod štirih nogometašev, 
seveda pa bo klub, kot je MNK 
Izola, moral največ računati na 
lastni rezervoar igralcev. Poudaril 
je tudi, da si prizadeva, da bi klub 
lahko ponovno računal na pod
poro domače navijaške skupine 
Ribari, iz finančnega vidika pa si 
prizadeva, da bi k nogometu pri
vabili nekaj pokroviteljev. Omenil 
je tudi povišane dotacije Občine 
ter donacije javnih zavodov.
Člani MNK Izola so takorekoč 
soglasno izvolili novega pred
sednika ter novo upravo v sestavi 
Ismet Dizdarevič kot podpred
sednik ter Miran Opara, Franko 
Peroša in Marko Treskavica.
Na skupščini odbora je bil pri
soten tudi direktor Komunale 
Denis Bele, ki je na prvi seji tudi 
kandidiral za člana uprave. Bele 
je izbiro novega predsednika po
zdravil, ter pohvalil poslovne ide
je v prepričanju, da so pravilne. 
Aleš Frančeškin je ob izvolitvi 
povedal še to:
- Kako, da ste se odločil za kan
didaturo predsednika klub, ki 
ni v najlažji situaciji?
- Sem Izolan, oče pa je od vedno 
nogometaš. Zgodovino poznam 
odkar sem še sam hodil na stadi
on in dobro poznam problemati
ko, ne samo nogometa, temveč 
tudi drugih društev.

Predvsem pa v ta projekt verja
mem.
Sestavili smo dobro ekipo in se 
zavzeli, da zadevo najprej dobro 
preštudiramo, nato pa primemo 
za lopato in se lotimo dela.
- Tega pa ni malo. Omenili ste 
več kot 30.000 eur dolgov.
- To so samo zapadli dolgovi in 
kot sem že povedal, naš namen 
je, da to luknjo zakrpamo najka
sneje do konca letošnjega leta.
- Bodo pri temu pomagali spon
zorji?
- V ekipi smo tudi podjetniki, 
poznamo ljudi in vemo, kako je 
s sponzorskimi sredstvi. Kot do
datek pa računamo tudi na to, da 
usposobimo lokal Nikoli več in 
tako lažje izpolnimo ta cilj. Vsa
ka stvar mora biti transparentna, 
seveda.
- Kako pa je z ureditvijo statusa 
vzhodne tribune?
- Čakamo na upravno dovoljenje 
za drugo stran tribune. Vemo 
kako počasi delujejo te javne 
službe in vseh informacij še ne 
poznam, a do konca meseca bo 
kaj več znanega, ko bomo skli
cali še eno skupščino.
- Kdo pa bi upravljal s to tribu
no?
- Zankrat z njo upravlja CKŠP. Je 
pa sestavni del kluba. Če osta
ne pod upravljanjem Centra za 
šport, kulturo in prireditve bo 
verjetno težje, saj že tako ali 
tako imajo mladi nogometaši 
samo trikrat na teden po dve uri 
termina za treninge. Vzdrževa
nje stadiona je tudi velik zalogaj, 
a zaenkrat bo tako, kot je, vse
kakor pa bo prišlo do pogajanj 
z Občino, Centrom in ostalimi 
sogovorniki.

Omenimo naj, da s športnimi 
objekti trenutno upravlja Center 
za kulturo, šport in prireditve, 
župan Igor Kolenc pa si že dlje 
časa prizadeva, da bi upravljanje 
teh objektov prešlo na javno po- 
djete Komuna. Mnenja o takšni 
potezi so sicer mešana, a pri
sotnost direktorja Komunale na 
skupščini vendarle ni šla mimo 
neopažena. am

Reaktor

Boljša rešitev kot avtobusi
To pisanje je odgovor obeh izolskih 
društev upokojencev, DU Izola in DU 
Jagodje - Dobrava, na javno zastavljeno 
vprašanje v Mandraču 12. julija letos. 
Organizator protesta pred poslopjem 
Vlade RS v Ljubljani je bil Sindikat 
upokojencev, ki je del Zveze svo
bodnih sindikatov Slovenije. Mi smo 
izvedeli iz časopisov dva dni prej, 
da organizirajo ta protest. Tudi če bi 
organizirali avtobuse, bi povzročili 
samo težave, ker je zaradi zakonskih 
zahtev potrebno ob prijavi shoda iz
polniti celo vrsto zahtev, ki so vezane 
na velike stroške. Organizatorji pa so 
tudi sami izjavili, da nimajo denarja, 
da bi pripravili množični shod, zato 
so se zbrali v manjšem številu, ki pa 
je bilo ravno tako učinkovito, saj so 
vsi mediji poročali o shodu.
Da pa smo učinkovito kot del civilne 
družbe stopili v bran pravicam upo
kojencev, dokazuje predvčerajšnja 
izjava Ustavnega sodišča, da mora 
Zavod za pokojninsko in invalid
sko zavarovanje (ZPIZ) za vseh cca 
26.500 upokojencev, ki jim je bil od
vzet del pokojnine, izdati upravne 
odločbe, ki morajo vsebovati poleg 
izreka in obrazložitve spremembe 
prvotne odločbe tudi pravni pouk, 
ki omogoča pravico do pritožbe.
Na Zvezi društev upokojencev Sloveni
je (ZDUS) so že v času, ko je bil sprejet 
ZUJF, zaprosili za pomoč več vrhunskih 
pravnikov in pravnic, ki so brezplačno 
pomagali pripraviti dva dokumenta: 
»Ugovor na odvzem dela pokojnine« in 
»Zahtevo za povrnitev odvzetega dela 
pokojnine«, s katerima se prizadeti 
upokojenci lahko pritožijo na ZPIZ. 
Tudi v Izoli se je oglasilo na DU Izola 
in pri poverjenikih DU Jagodje - Do
brava kar nekaj upokojencev, ki jih je 
prizadel nepravični in diskriminator- 
ni 143. člen ZUJF in smo jim pomagali 
ta dva dokumenta izpolniti ali pa dali, 
da jih izpolnijo sami in pošljejo na 
ZPIZ v Ljubljano. Kolikor nam je zna
no, je ZPIZ do konca prejšnjega tedna 
prejel že več kot 3000 teh zahtev. 
Zahtevek temelji na 158. členu Ustave 
RS, ki govori o načelu pravnomočno
sti. Ustavno sodišče je povedalo, da je 
poseg v pravico, ki temelji na pravno
močni odločbi pristojnega organa, ne 
da bi bila ta odločba odpravljena, ra
zveljavljena ali spremenjena iz razloga 
in po postopku, določenem z zako
nom, kršitev načela pravnomočnosti. 
Še vedno je čas, da se prizadeti oglasijo 
na obeh društvih in pošljejo svoje pri
tožbe. Uradne ure DU Izola so ob po
nedeljkih od 9. do 11. ure in ob sredah 
od 15. do 17. ure na Plenčičevi 3. Oba 
obrazca lahko dobijo pri poverjenikih 
DU Jagodje - Dobrava. Seveda to ni ve
zano na članstvo v obeh društvih.
Na koncu morava zavrniti očitke o 
tem, da ne kažemo nobenega zanima
nja za aktivno reševanje problemov 
upokojencev, kar demantira tudi gor
nji opis dela naših aktivnosti. Seveda 
pa je to le enkratna akcija v okviru 
pestre dejavnosti obeh društev, ki po
čiva na prostovoljnem delu naših akti
vistov, pa o tem morda kdaj drugič. 
DU Izola, Alojz Pečan, DU Jagodje - 
Dobrava, Jožica Radujko
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Evropski plesni viceprvak!
Jana Germani 15. po prvem dnevu
Po včerajšnjem prvem dnevu in 
dveh izpeljanih plovih na Sve
tovnem prvenstvu v razredu Op
timist so se naši jadraci v konku
renci 230 tekmovalcev uvrstili 
takole:

15. mesto Jana Germani - 14., 2. 
30. Peter Lin Janežič 15., 9.
37. Toni Vrščaj 13., 13.
63. Liam Orel 21., 14.
102. Lara Poljšak 34., 20.

Takole so zapisali na facebook 
strani OptiWorlds Santo Domin
go 2012 Team Slovenia:
“Danes je bil veter bolj šibek in 
spreminjal je smer, tako da je 
bilo jadranje še kar zahtevno. 
Prvi sta štartali Lara in Jana v 
rumeni skupini. Jana je solidno 
jadrala do boje (gate) na krmi, 
ko ji je močen dan bojo prema
knil stran in se je boje dotaknila. 
Takoj je izvedla penal ter konča
la prvi plov na 14. mestu. Lara je 
imela manj sreče in je končala na 
34. mestu. Peter je dokončal prvi 
plov na 15. mestu, Toni pa na 
13. v lastnih skupinah. Trenutno 
kaže, da je bil Liam čez štartno 
linijo in na lestvici ima OCS, a 
je vložil »request« po popravilu, 
saj je po mnenju trenerja štatral 
pravilno. Čakamo na odločitev 
sodnikov.
V drugem plovu je v rumeni 
skupini Jana štartala slabo, a 
se je skupaj z Singapurko Vuki 
Vokohama potegnila iz grupe in 
skupaj sta jadrali do cilja, ko je 
bila Jana druga, Vuki pa prva. 
Tretja je bila na cilju Odile Van 
Aanholt. Lara je lepo jadrala in 
prišla v cilj na 20. mestu. Peter 
je poskušal izboljšati prvi plov 
in je končal na 9. mestu. Toni je 
ponovil solidno 3. mesto, Liam 
pa je ubral levo stran polja, ker 
pa je proti koncu regate dajalo 
bolje na desni, mu ni uspelo pre
prečiti, da bi ga nekateri jadralci 
prehiteli in je končal plov na 14. 
mestu.”

Jan Kosmina na svetovnem 
prvenstvu deveti
Na svetovnem prvenstvu v jadra
nju na deski, ki se je med 10. in 
15. julijem odvijalo v Torbolah 
na Gardskem jezeru, se je Jan 
Kosmina v konkurenci 44 naj
mlajših surfačev uvrstil na zelo 
dobro 9. mesto. Čestitamo! 
Prvenstva IFCA Junior Vouth 
and Masters Slalom Worlds se 
je v nestavilnem vetru in zahtev- 
mih razmerah udeležilo rekor
dno število tekmovalcev, kar 147 
jih je prišlo iz 23 držav.

Dublin-ISAF Vouth VVorlds - 
po tretjem regatnem dnevu
Dublin, ISAF Vouth VVorlds: da
nes so jadralci ponovno odpe
ljali dve regati. Kirn Pletikos je 
prvo zaključila na 29. in drugo 
na 21. mestu ter je trenutno sku
pno 24. Vid Lah je danes dose
gel eno 25. in eno 28. mesto in je 
trenutno skupno 39.____________

Ples

Tej Jenko je evropski podprvak
V dneh od 12.-15. Julija je bilo 
v Kopru evropsko Prvenstvo 
v Hip hop-u, Break dance-u in 
Electric boogie-ju. Tekmovanja 
se je udeležilo 2.100 plesalcev 
iz 28 držav, rezultate vseh kate
gorij pa si ljubitelji plesa lahko 
ogledate na spletni strani Plesne 
zveze Slovenije, in sicer: www. 
pzs-tekmovanja.si/mtp-rez/ko- 
per.

Prvenstvo v Kopru sta zastopa
la kot slovenska reprezentanta 
tudi Izolana Tej Jenko in San
dra Grlj, člana plesnega kluba 
Titty Dance Izola, ki ga že 15 let 
ponosno vodi in svoje plesalce 
vzgaja v vsestranske športnike, 
Mirna Veselinovič, z 20 letnimi 
izkušnjami kot tekmovalka v ra
zličnih kategorijah (akrobatski 
rock’n’roll, mixing blues in akro 
mbdng blues, break dance in hip 
hop), danes pa kot sodnica Mo
dernih tekmovalnih plesov.
Od leta 2000 se v izolskem ple
snem klubu posvečajo pred
vsem najpopularnejšima plesni
ma disciplinama, to sta Hip hop 
in Break dance in poleg odličnih 
rezultatov, ki jih člani plesnega 
kluba dosegajo na domačih te
kmovanjih, se je tokrat na naj
višja in najboljša mesta povzpel 
Tej Jenko, ki je dosegel "legen
darni rezultat”, 2. mesto in tako 
postal evropski podprvak v kate
goriji break dance solo mladinci. 
Tej se je s plesom srečal prvič pri 
3. letih in dokazal je, da se z red
no vadbo in vztrajnostjo doseže 
tudi vrhunski rezultat.
V močni konkurenci 80-tih te
kmovalk je tudi hip hoparka 
Sandra Grlj potrdila, da je od
lična plesalka in z 9. mestom 
priplesala najboljše mesto med 
slovenskimi solistkami v kate
goriji Hip hop solo otroci ženske 
(pionirke).
Za samo 2 mesti je zgrešila fina
le, ima pa Sandra še eno mož
nost nastopati v pionirski kon
kurenci , in sicer na Svetovnem 
prvenstvu v mesecu oktobru. 
Držimo pesti, da bo na Svetov
nem prvenstvu tudi v tako odlič
ni "formi” kot je bila na Evrop
skem prvenstvu v Kopru.
Plesni klub Titty dance v novem 
šolskem letu 2012/2013 vabni, 
da se jim pridružite v čimveč- 
jem številu in skupaj z njimi 
"praznujete 15 let delovanja”. 
Informacije za vpis dobite od 
24.avgusta dalje na tel. 031 579 
214 (10h-14h) ali na e-mail: mir
na, dance@gmail.com!

Minimoto

EP Minimoto 2012
28.in 29.julija se bo odvijalo 
evropsko prventvo iz minimo- 
ta. Letošnja preizkušnja se bo 
odvijala na španskem dirkališču 
Circuito Internacional de Zuera 
v Zaragozi.
Na tekmovanju bodo našo drža
vo zastopali trije vozniki, od tega 
kar dva Primorca. Za Slovenijo 
se bosta borila Jani Medoš, s 
številko 40 in Jan Poropat s šte
vilko 42. Oba tekmovalca bosta 
vozila na minimotu znamke Me
doš, proizvajalca Jožeta Medoša 
iz Medošev.
Tekmovala bosta v najmočnejši 
kategoriji, ki se imenuje Open 
50. V tej kategoriji bo konkuren
ca najmočnejša, saj se bodo na 
Startu pojavili najboljši vozniki 
stare celine, to pa so predvsem 
italijani in Španci. V tej katego
riji ni starostne omejitve in niti 
omejitve glede na težo. 
Tekmovalci se bodo prvič srečali 
s progo že v sredo 25.7.2012, ko 
bodo sledili prosti treningi, ki se 
bodo nadaljevali tudi v četrtek. 
V petek sledijo kvalifikacije. 
Naša voznika bosta s seboj imela 
tudi svojo ekipo, ki je sestavljena 
iz mehanikov in navijačev.
Kot zanimivost naj povemo, da 
je za evropsko prvenstvo 2013 
prijavljena tudi slovenska proga 
na Vranskem, ki je trenutno naj
popularnejši kandidat za izved
bo tega eventa v prihodnjem te
kmovalnem letu.

Tenis

V torek se je v Portorožu zaklju
čilo odprto prvenstvo v tenisu za 
dečke do 12 let. V dvojicah sta si 
Rok Komac (TK Igor) in Aleks 
Grlj (TK Koper) priborila mesto 
v polfinalu, v igri posameznikov 
pa je Rok Komac dosegel drugo 
mesto. Premagal ga je le Matic 
Podlipnik (Mb Br).
Na turnirju so se vsi odlično 
odrezali: tako tekmovalci s svo
jimi igrami kot tudi organizator 
z izvedbo turnirja!
ZM

gr

Matic Podlipnik in Rok Komac
Tako so se pred objektiv postavili tečajniki jadralne šole JK Olimpic. Tečaj 
so opravili z odliko in kdo ve, morda se med njimi skriva novi Vaško.
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Petek 20. julij 2012
Manziolijev trg - ob 21.00

3 BIG BAND ORCHESTRA 
& RUDI BUČAR

koncert

Sobota - 21. julij 2012
Lonka - ob 21.00

MANOUCHE
koncert - Electroswing, ki se giblje v elektronskih ritmih in se 

spogleduje z etnoglasbo.

Nedelja - 22. julij 2012
Lonka - ob 20.00

IZOLAFOLK Folklorna skupina Lendava

Torek 24. julij 2012
Park Pietro Coppo - obl9.30

MIŠJE ZGODBE, gledališče Bobe/t

Manziolijev trg - ob 21.00

SERGE LOPEZ TRIO 1™,
Sreda 25. julij 2012

Lonka - ob 21.00

JAZZ WORLD ORCHESTRA
koncert

( udeleženci mednarodne jazz-ovske šole iz Grožnjana)

sobota 21.julij - Ljubljanska uliC3, Od 10.30 do 14.00

Umetnost na cesti:
Dare Brezavšček

“Lutke

<Z£0
INSUIA
GALERIJA • GALLER1A

anm
Vabimo vas na otvoritev razstave
ob 25. obletnici Galerije Insula

RISBA
ki bo v torek, 24. julija ob 20. uri 
v Galeriji Insula v Izoli.

Aleksič Vojko Apollonio Rajko Belle Matejka Bensa Bojan Bertok Goran Bricelj Beti 
Cihlar Jure Čigon Ana Džamič Novak Rego Anton Istran M. Marino Jeraša Jaka Jurca 
Alojz Jurkovšek Barbara Kastelic Simon Kastelic Janko Knez Joso Kocjančič Simon Kobal 
Aleksij Kordež Milan Ličen Krmpotič Mira Llalloshi Gani Logar Lojze Marc Davorin Marušič 
Klavdija Matelič Janez Mihelj Jana Molnar Laslo Morris Gail Mulaček Maj k Oketič Radko 
Pavlič Andrej Percan Milan Peca Aleksander Plotajs Silvester Sicoe Radovac Ljubo Sedmak 
Aleš Skrinar Majda Smerdu Katja di Stefano Pande Stevovič Sašo Tominc Vojko Tušek 
Marko Tutta Klavdij Vecchiet Franco Vega Emi Verdelago Andrea Viceljo Alenka Vozelj 
Franc Zakonjšek Joni Zelenko Marko Zelenko Rok Zudič Fulvia Žerjal Martina

V petek, 10. julija 1987 je Galerija Insula pričela z delovanjem, ki se 
neprekinjeno odvija do danes. Od tiste prve, skupinske razstave članov 
DLUSO [Društva likovnih umetnikov slovenske obale] je bilo v njej postav
ljeno že c ca 400 razstav.
Vztrajanje v času je vsekakor dobra sled za zgodovino in petindvajset let je 
za malo galerijo dovolj resna starost. Vendar vrednote štejejo vvsebinah. 
Tisoči razstavljenih eksponatov, stotine avtorjev, tisoči gledalcev, stotine 
mladih obiskovalcev, učencev dijakov, ki smo se jim še posebej posvetili, 
vzpodbuda desetinam mladih avtorjev, ki so pri nas pričeli svojo pot, de
setine tujih umetnikov, ki so Izolo spoznali prav preko male galerije ... tu 
vidimo namen in uspeh. Kvaliteta, profesionalizem, kontinuiteta je naše 
vodilo.

Drobna risbica je bazično dejanje, ki postavlja izvorni, izhodiščni, osnovni 
kod slehernega vizualnega izreka, zato razstava ob obletnici združuje kar 
54 avtorjev.

Vzporedno postavljamo v piranskem Baptisteriju razstavo petih pomemb
nih avtorjev, umrlih članov našega društva, ki so delovali na področju 
občine Piran.

S tematskimi razstavami smo za teden dni povezali tudi ateljeje-galerije 
naših članov.

Izola mjuzik fest
Hangar pub Izola 21.7. sobota od 19.00

Firefill (cover metal), Samo Zavišič in sin. Stigliz (jam), 
Dem band (jam), Grafenberg und the alkotesters
(crossover), Not yet (punk rock iz Cerkna), Dance Mamblita 
(istrski punk’n’roll), Freedom Fighters (reggae sound set iz 
Kopra)

Vzporedne prireditve
PIRAN Baptisterij (Sv. Janez Krstnik) 26.07. - 15.08.2012
Apolloni Zvest, Birsa Viktor, Lenassi Janez, 
Pečarič Herman, Pohlen Jože
Otvoritev razstave v četrtek, 26. julija ob 20. uri

IZOLA Ulična galerija na Ljubljanski
Grajična sekcija INSULA-SQART razstava grajičnih eksponatov 
Sobota, 28. julij ob 10. uri

Galerija Al^a / Kristanov trg 1

MAJA ČERNE
»PRAVLJICA«
Galerija Salsaverde Gramscijev trg 4 izoia

”risbe/disegni’ Zvonko Čoh & Milan Erič
iM

Mestna knjižnica Izola
POLETNI URNIK od 01.07.2012 do 31.08.2012
PONEDELJEK in ČETRTEK 8.00 do 12.00 ter od 18:00 do 20:00
TOREK, SREDA, PETEK 8.00 do 15.00
SOBOTA ZAPRTO

Razstave: slike Martine ŽERJAL na temo »Morje«; »Slike na platno« Enza Hrovatina; 
kreacije in izdelki članov Društva LIK : Milenke Arsenov, Slavice Nastovski in Mire 
Puhar, Dragane Dade Čurin, Zorka Dežjota. Oskarja Jogan in Snežiče Krajnc.

Vzporedne razstave v ateljejih-mlerjah naših članov
od 24.07. do 31.07.2012

KOPER
• Galerija SOART Ul. 0F 18, Koper Risba v grafiki
• RADOVAC Ars gallery Čevljarska 23, Koper Krajine stereogramov
• NOVARS atelier - gallery Prešernov trg 4 Koper Džamič Art
• Atelier SVOJC Grudnova 3, Koper Kiparstvo Matejka Belle, Jana 

Mihelj, Gail Morris, Majk Mulacek, Vojc Sodnikar

IZOLA
• Galerija MIK Koprska ul, 21, Izola Unikatni nakit Mire Ličen Krmpotič
• Galerija APEIR0N Ljubljanska ul, 43, Izola Slika - skulptura Katje 

Smerdu in Parida di Stefano
• Atelje-galerija ZELENKO Ljubljanska ul. 45, Izola Kamniti kipi Marka 

Zelenka

PIRAN
• Atelje-galerija DUKA Partizanska ul. 2, Piran V letu

SEŽANA
• Galerija KASTELIC Gradišče 12 , Sežana Sekvence - Janka Kastelica
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Klavir pa se čelo in sax za povrh
Poletje je čas najrazličnejših poletnih delavnic, od gledaliških do prevajalskih, najbolj pa so se, vsaj v Izoli, prijele 
glasbene delavnice, saj imajo nekatere že lepo tradicijo. Te dni sta se zgodili kar dve. Rok Palčič je pripravil svoj Ma- 
sterclass Halieti, Selma Chicco in Hajdin pa sta organizirala prvo glasbeno akademijo, ki seje končala včeraj.
Prvi zaključni večer glasbene aka
demije, ki sta jo organizirala ob 
pomoči Samoupravne italijanske 
skupnosti in Glasbene šole Koper, 
se je zgodil v ponedeljek zvečer 
v prenatrpani in pregreti dvorani 
Manziolijeve palače.
Nastopilo je vseh 16 udeležencev 
akademije, od tega je bilo 10 piani
stov in 6 čelistov, ki sicer že obisku
jejo glasbeno šolo a so na ta način 
želeli še dodatno izpopolniti svoje 
znanje, predvsem pa v drugačnem, 
manj pedagoško uokvirjenem pro
gramu zaznati tudi druge vidike gla
sbe, kot je sodelovanje, sproščenost 
nastopa in oblikovanje neobičajnih 
sestav.
Nastopili so: Maja Franovič, Lia Lo- 
vič, Duša Sedmak, Vida Kravanja, 
Andreja Gregorič, Ana Grzetič, Te
reza Lenardič, Ana Kravanja, Mia 
Guček in Christian Špringer na 
klavirju, ter Žanamari Koren, Ta
deja Zagoršek, Soča Kodrič, Hana 
Požrl, Alja Golob in Ana Mitten- 
dorfer z violončelom.
Seveda sta svoj prispevek k zaključ
nemu nastopu, ki so ga v torek us
pešno ponovili v piranskem gledal
išču Tartini, dala tudi oba mentorja

mladih glasbenikov, Selma Chicco, 
ki je Vivaldijevem koncertu v A 
molu spremljala letošnjo dobitnico 
zlatega ključa, Ano Mittendorfer 
ter Antonije Hajdin, ki je odigral 
Cassadov Zadnji ples. Še pred tem 
smo lahko slišali odlični točki Mie 
Guček in Ane Kravanja, ki sta bili 
najbolj izkušeni udeleženki akade
mije. Večer pa se je končal s Piazzo- 
lo in Libertangom, ki ga je za klavir 
in pet violončel aranžiral profesor 
Antonije Hajdin.

Ruba z moje njive
Kulturno društvo Svilena pot in 
TZ Izola vabita na tržnico Ruba z 
moje njive, ki poteka vsako sobo
to med 8. in 13. uro na Drevoredu 
prvega maja ob Agrarii (nasproti 
policijske postaje).
Tržnica je namenjena temu, da 
lahko ljudje, ki pridelajo viške 
sadja in zelenjave doma, le-to 
prodajajo, tako da imate mož
nost kupiti resnično domače iz
delke iz Izole in okolice (tržnica 
je hkrati tudi del projekta km nič 
- kilometer nič). V kolikor pa bi 
se želeli pridružiti tudi kot pro
dajalci, pa je še vedno čas, in si
cer morate Turistično združenje 
poklicati najkasneje v sredo do 
15. ure za vsak teden posebej.
To soboto, 21. julija ob 8.30 
bodo na tržnici, pod vodstvom 
Amomvan Čokelc, prikazali in 
preizkusili tradicionalno taj
sko telovadbo s palico, ki ima 
vrsto pozitivnih učinkov na telo.

Nima niti enega drevesa
O Dušanu Fabiču, morda najstarejšem, še vedno ustvarjalnem izol
skem slikarju, ni več kaj povedati. Razen razveseljive vesti, da se je 
vrnil k svojim oljkam, temu čudovitemu drevesu, ki mu je posvetil 
nekaj zadnjih desetletij svojega ustverjanja, čeprav nima niti enega 
drevesa. Sam pravi, da jih nikoli ni zanemaril, je pa v zadnjem ob
dobju pogosteje posegal po tematiki kamnitih izolskih hiš in streh. 
Prav zato smo bili veseli njegovega ciklusa novih oljk manjšega formata, 
ki bodo tudi lažje našle kupce, kot tiste iz dobrih časov “umetniške eko
nomije”. Dušan Fabič je ponovno pokazal, da je življenje od umetnosti 
trdo a vendarle ponuja ustvarjalcu več možnosti za uveljavitev, kot jih 
imajo delavci za tekočim trakom. Fabič je velik levičar in svetovljan, 
takšnim pa ti časi niso najbolj naklonjeni, ampak: “oljke me bodo tudi 
tokrat rešile” je prepričan glavni junak sobotne razstave iz cikla Umet
nost na cesti, v Ljubljanski ulici.

Z nedeljskim otvoritvenim koncertom Lucije Krišelj (violina), Vasumichi 
Iwaki (viola) in Roka Palčiča (klavir) pa se je začel letošnji Masterclasses 
Haliaeti 2012, seminar za pianiste in saksofoniste, ki jim bosta neznane sve
tove odkrivala: dr. Kevin Robert Orr, pianist in profesorja klavirja na florid
ski univerzi Gainesville v ZDA ter Koryun Asatryan, saksofonist iz Armeni
je, sicer profesor na prestižni Visoki šoli za glasbo in gledališče Munchen. 
Pianista Kevina Roberta Orra Izolani poznamo, saj je julija lani poskrbel, 
da so udeleženci poletne šole klavirja na zaključnem koncertu seminarja 
navdušili do zadnjega sedeža polno dvorano Manziolijeve palače.
Ker je Besenghijeva palača, kjer ima prostore izolska glasbena šola, kljub 
njeni lepoti premajhna, so letos seminar prestaviti v veliko dvorano Gla
sbene šole Koper. Tam bosta tudi dva koncerta, v ponedeljek 23. pa bo v 
Besenghijevi palači komorni koncert Koryun Asatryan, saksofon ensebmle 
clAsica zaključni pa 27. julija v dvorani Manziolijeve palače.

Dare bo prišel v spremstvu lutk

T
,

To soboto bo v Ljubljansko 
ulico svoje lutke pripeljal 
izvrstni izolski lutkar in 
oblikovalec najbolj nemo
gočih odrskih naprav, Dare 
Brezavšček. Legendarni 
Dedek Mraz je vsestransko 
ustvarjalen človek, slikar, 
pevec in zbiratelj vsega 
mogočega. Seveda bo ob 
razstavi tudi kaj povedal 
oziroma odigral, organiza
torji, društvo Izolani, pa se 
ga posebej veselimo zato, 
ker je Dare znan po tem, 
da svoje umetnine, kamor 
sodijo tudi lutke, rad skrije 
in jih javosti pokaže le ob 
nastopih.
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Morski pes ima velike oči
Vsako poletje ista zgodba. Nekje v zalivu opazijo morskega psa ali kita, novinarji imajo o čem poročati, kopalci pa se ne sekirajo 
preveč. Res bi morali zelo daleč v zgodovino, da bi našli primer, ko je morski pes napadel kopalca v slovenskem morju.
Tudi z najnovejšim primerkom 
morskega psa, ki so ga potapljači 
opazili približno 700 metrov da
leč od Ronka, je tako kot z vsemi 
doslej. Kljub temu so v Strunja
nu menda izobesili opozorilno 
zastavo s katero kopalce opozar
jajo naj ne plavajo preveč daleč 
od obale.
Najverjetneje je priplaval za kakš
no ladjo, saj je modrulj, seveda, 
če gre za to vrsto morskega psa, 
velik požrešnež, vendar se hrani 
predvsem s plavo ribo, ki ji za la
djami sledi tudi v naš zaliv pa tudi 
z mehkužci in celo kakšnega ne
previdnega galeba zna zagrabiti. 
Ljudem ni nevaren, privabi ga le 
človeška kri.

Modrulj (levo) je sicer najpogostej
ša vrsta morskega psa v Jadranu, je 
eleganten, počasen popotnik, zraste 
do teže 230 kg in dolžine čez 4 m. 
Ne prištevamo ga k ljudožerskim 
psom, vendar lahko ugrizne, če je 
razdražen.
Na fotografiji zgoraj pa je morski 
pes, ki so ga izolski ribiči ulovili 22. 
oktobra 1963 in ga Izolanom dali na 
ogled na carinskem pomolu. ur

V spomin na MMS

Letošnji festival MMS je bil zelo Izolski. Bili smo prisotni 
z avtorji, izvajalci, plesalci, producenti in z artikli pa tudi 
z nagradami, saj je nagrajenka Nuša Derenda prejela sliko 
izolskega slikarja Zorana Tokoviča, večkrat pa so bile upora
bljene tudi zlate trobente Marjana Motoha. V Izoli bo drevi 
tudi kratka fešta sodelujočih na festivalu. Poleg veteranov: 
Enza Hrovatina, Rudija Bučarja, Tulja Furlaniča, Danila Ko
cjančiča, Polone Furlan, Gabra Radojeviča, Slavka Ivančiča, 
Dejana Semoliča in še nekaterih, bodo prišle tudi plesalke 
Plesnega studia Erato iz Izole (zgoraj) in odkritje MMS 2012 
- Tina Hrabar (v sredini spodaj).

Zgodilo se je na petek, 13. a niti to ni bilo dovolj, da 
bi pokvarilo dobro vzdušje ob gledališki operi Gaeta- 
na Donizettija: Ljubezenski napoj. Gostovala je med
narodna opera iz Križa pri Trstu, ki jo vodi Alessan- 
dro Švab. Melodiozna in žgečkljiva melodrama velja 
zaradi preproste ljubezenske zgodbe za eno najpo
gosteje izvajanih Donizettijevih oper, pri čemer velja 
izpostaviti predvsem estetski moment lepote melo
dij. Gaetano Donizetti velja poleg Bellinija in Rossi
nija za utemeljitelja italijanskega opernega belcanta 
in na petkovi predstavi ga je bilo več kot dovolj.

Iz našega žepa
V noči s ponedeljka na torek ni bilo 
nobene nevihte, tudi potresa ne. Na
rava je bila dobra z nami, zato pa so 
bili nočni “junaki” manj prijazni z 
naravo in so jo zvrnili v morje. Pal
mo namreč. Z loncem vred.

Kar nekaj dela so imeli ti sovražni
ki javnega dobra, saj vsaka palma 
tehta malo manj kot tono. To se je 
videlo tudi takrat, ko so morali ma
lemu dvigalu priskočiti na pomoč 
tudi komunalci.

Prišli so že ob šestih zjutraj in se 
lotili reševanja. “Vsako noč nam kaj 
naredijo” je potožil Radoš. “Polomi
li so nam skoraj vse zalivalke, ki jih 
imamo montirane na zelenici zato, 
da ponoči zalivamo travo.” In ko 
vprašamo ali to počnejo turisti od
ločno odkimajo. “To so naši otroci”.

Sledi še fotografija za dokumenta
cijo, kajti nekdo bo moral plačati to 
akcijo. Kdo? Proračun, seveda. Tisti, 
Izolski občinski proračun, ki ga pol
nimo mi z našim denarjem, ki ga 
naši mladci tako zapravljajo.

Policisti in redarji ne morejo nadzo
rovati vsakega kotička Izole, toda, 
malo več sprehodov čez svetilnik 
gotovo ne bi bilo odveč.
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Zapisi iz Kajuhove
Aleksandra Krejči Bole

Sedimo v baru na Manziolijevem trgu. Senca je in zelo prijetno se počutim. 
Klepetamo, pijemo kavo in naenkrat se mi pogled ustavi na paru, ki stru
mno hodi mimo naše mize. Oba sta v kopalkah. Starejši par. Veliko kože 
na ogled. Moja družba nič ne reče, ampak se samo vprašljivo spogleda. 
Začudena sem. Saj je nedelja, ura enajst in pol zjutraj. Zdelo se je, da ne 
gresta na plažo. Kmalu potem zagledam še dekle v bikiniju, ki gre čez trg. 
in ponosno razkazuje svoje telo. Spomnim se, da sem podobno doživela 
dan prej na Sončnem nabrežju ob devetih zvečer. Poleti so te scene v Izoli 
zelo pogoste. Ljudje v kopalkah hodijo po mestu brez zadržkov - saj je 
poletje, kaj ne? Pomislim na kodeks oblačenja na javnih mestih. A ga kdo 
sploh še upošteva? Kaj je narobe, če smo primerno in kulturno oblečeni, ko 
se sprehajamo po javnih mestih? Nič ni narobe, če si na plaži v kopalkah, 
zgoraj brez, ali pa ne. Če to delaš po mestu pa se mi ne zdi prav. Sem preveč 
starokopitna, če se mi to zdi neprimerno?
Tudi, ko se gre k nedeljski maši ni zelo spodobno biti pomanjkljivo oble
čen. Kratke hlače, prozorne obleke in srajce, globoki dekolteji in mini krila 
ne spadajo v sveti hram. Bili smo v eni od arabskih dežel in ko smo hoteli 
obiskati mošejo, smo dobili črna ogrinjala, ki so pokrivala celo telo, razen 
glave. Brez tega nisi smel stopiti v notranjost mošeje. Ogrinjalo ni bilo iz 
bombaža, ampak iz neke sintetike, ki je bila na vročini pri skoraj 40° C 
bila »ubijalska«. Vesela sem bila, ko sem jo vsa potna slekla. Podobno sem 
doživela v Grčiji pri ogledovanju pravoslavnega samostana. Ženske smo si 
morale obleči dolga krila in pokriti odkriti del rok. Drugače nisi smel priti v 
samostan in ga občudovati.
Pri nas pa ni nič nemogoče. Vse je prav in možno, vsi lahko delamo karko
li si želimo. Po mojem globokem prepričanju je prav to, da lahko delamo 
karkoli si želimo, brez kakršnihkoli posledic krivo, da se nam dogaja to, kar 
cel narod bremeni in usmerja v napačno smer. Če bi vsaj ena oseba, ki je 
naredila kaj slabega, krivičnega in ne po zakonu, bila primerno kaznovana, 
bi to bilo opozorilo za ostale. Potem ne bi govorili, da živimo v brezpravni 
deželi.
Kljub temu, da je čas dopusta, čas zasluženega dopusta, čas ko bi si ljudje 
morali odpočiti od vsega hudega, pridobiti nove moči in energijo, nas kar 
naprej obveščajo o napačnih odločitvah vlade, o slabih novicah doma in po 
svetu. Dobiš občutek, da je vse še slabše in bolj zaskrbljujoče kot si pred
stavljaš. Mediji, dežurna služba za slabe novice, te obveščajo 24 ur na dan o 
sleherni zadevi. Pesimizem je na pohodu. Ne prižigajte radia, ne poslušajte 
televizijskih poročil, ne kupujte negativnih časopisov.
Pridite na Lonko, Manziolijev trg, Svetilnik, San Simon, plažo pri Delfinu, 
poslušajte veselo glasbo, berite zanimive knjige, rešujte križanke in sudo- 
ku, imejte se lepo. Uživajte v poletju, ker bo jesen huda in nas bo spet raz
dvojila na »naše« in »vaše«.

KRIMINALIJE

MALI OGLASI Vozila in plovila

Vročina odnaša torbice
Nekdo je v Izoli s hodnika ukradel 
dve torbici, ki sta bili obešeni na 
obešalnik. Zaradi vročine je oškodo
vanec pustil vrata stanovanja odpr- 
tain tako je ob približno 50 EUR. 
Frizura pa taka 
V enem od frizerskih salonov ne 
nekdo izkoristil odsotnost delavke, 
odprl predal in iz njega ukradel ra
čune in 50 evrov gotovine.
Še na plaži ni dal miru 
Občan je prijavil, da je žena na pla
ži močno vinjena in ga naganja od 
otrok. Policisti so ugotovili, da mož 
izvaja fizično in psihično nasilje nad 
ženo, pri tem pa bi naj bila navzoča 
otroka, zato so evidentirali kaznivo 
dejanje nasilja v družini, kaznivo 
dejanje zanemarjanja otrok, osu
mljenemu možu pa izrekli prepoved 
približevanja.
Kdo bo delal v tej vročini
Policiste so obvestili, da so pri bol
nici Izola ponoči vlomili v kontejner 
za shranjevanje orodja. Nekdo je 
iz zabojnika ukradel varilni aparat 
Magic Wave-Argon, nekaj rokavic 
in masko za varjenje, skupaj vredno 
5000 evrov.

Alko je vzel avto
Policisti so zaustavili osebni avto in 
vozniku odredili preizkus alkoholi
ziranosti, ki je pokazal 0,81 mg/l al
kohola. Kr nima veljavnega vozniš
kega dovoljenja, so mu zasegli avto 
in zanj spisali obdolžilni predlog. 
Pa komaj kaj je napihal 
Na Prešernovi cesti sta policista usta
vila voznika osebnega avtomobila, 
ki je napihal 0.49 mg/l. Začasno so 
mu odvzeli vozniško dovoljenje, mu 
prepovedali nadaljnjo vožnjo in iz
dali plačilni nalog.
Ta pa še manj
Policista sta na Južni cesti zaustavila 
voznika, ki je napihal 0.36 mg/l. Za
časno mu je bilo odvzeto vozniško 
dovoljenje, prepovedana nadaljnja 
vožnja in izdan plačilni nalog. 
Previdno na plaži 
Izolski policisti so v zadnjem tednu 
na plažah v Izoli obravnavali več 
kaznivih dejanj tatvin. Opozarjamo 
vse občane Izole in goste, naj na pla
že ne nosijo vrednejših predmetov, 
prav tako pa naj ne puščajo svojih 
stvari nezavarovanih. V kolikor 
kdorkoli opazili kaj sumljivega pa 
prosimo, da to takoj prijavi na tel. 
št. 051 315-799 ali 113.

Novi oglasi so označeni polkrepko.

Nepremičnine

PRODAMO
- Prodam 2 in 2,5-sobno sta
novanje v Livadah. Stanovanje 
ima dnevno sobo, spalnico, ka
binet, kuhinjo z jedilnico, ko
palnico in WC, balkon in klet. 
Stanovanje je odlično ohra
njeno, ima priključek za KTV 
in klima napravo. Inf: 041 838 
160
- Prodam dvoinpolsobno stano
vanje (67m2) v oktobrski, za
dnje nadstropje, brez dvigala, tel 
031 856 381
NAJAMEMO
- Mlad izolski par z dojenčkom 
išče (od oktobra za daljše obdo
bje) 2,5 do 3-sobno stanovanje. 
Tel.: 040 211 434
- Par išče garsonjero ali enosob
no stanovanje za najem v Izoli ali 
drugje na obali. Tel: 031246778
- Iščem 1.5 ali 2-sobno stanovanje 
v Izoli ali Kopru, tel 070 530 781 
-Štiričlanska družina najame 2 ali 
2.5-sobno stanovanje v Izoli za da
ljše obdobje, tel 040 385 907
- Štiričlanska družina najame dvo
sobno stanovanje v Izoli za daljše 
obdobje. Tel. 030 301 698

Delo

- Nudim inštrukcije iz italijan
skega, angleškega in slovenske
ga jezika za osnovne in srednje 
šole Tel 031 418 217
- Iščeva delo kuharja in pomoč
nice kuharja, tel 070 530 781
- Lahko poskrbim za vzgojo va
šega psa. Tel.: 031 698 006
- Native english speaker. Inštruk
cije iz Angleščine. Pomoč pri pri
pravi na maturo in druge izpite, za 
vse ravni zahtevnosti, gsm: 051 
266 387 gmail: sasikalaperumalK® 
gmail.com
- Italijanski jezik poučujem po 
najnovejših metodah. Uspeh je za
gotovljen. Tel.: 041 542 955

- Ugodno prodam Renault Tvvingo, 
letnik 2004, prva lastnica, dobro ohra
njen, registriran do septembra, tel 05/ 
641 30 85
- Prodam 6,5m dolgo jadrnico, s kabino 
in 4 ležišči. Jadrnica je privezana na kom. 
privezu Marine Izola, tel 031 684 041

Razno
- Prodam novo prenosno satelitsko 
anteno znamke SILVA SHNIDER, 
še v garanciji, primerna za kamp, 
barko, balkon... Cena 35Eur, gratis 
dodatek radioura Tel:031-800-355
- Ugodno prodam 110 1 INOX sod 
za 50 euro Tel: 041 656 110
- Ugodno prodam otroško sobo s po
gradom in dvemi manjšimi omara
mi Tel: 05 641 7696
- Ugodno prodam pomivalni stroj 
in hladilnik z zmrzovalno skrinjo 
Tel: 05 641 4448

Pioilajili^piiieteKfmiiii,
MiidnpUisviMtc

Udi,M
- Nudim gospodinjsko pomoč - li
kanje, pospravljanje in čiščenje ter 
pomoč pri negi starejših občanov, 
tel 041 686 703
- Nezaposlen sprejme kakršnokoli 
fizično delo. 040 233 702
- Nudim pomoč pri čiščenju poslov
nih prostorov ali dom, pomivam po
sodo ali opravljam kakršnokoli dru
go domače delo. tel 031 295 156
- Ponujam inštrukcije matemati
ke, fizike, kemije in angleščine za 
srednješolce in osnovnošolce , ter 
mentorstvo pri pripravi na izpi
te in izdelavi seminarskih nalog. 
Tel.: 041 345 634
- Nudim pomoč v gospodinjstvu 
pri likanju in čiščenju. 041 821 
569.
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Poleti je tudi pločnik del plaže

Temperature so se nekoliko umirile, v morju ni več mogoče počasi 
skuhati jastoga, plaže pa so še vedno polne. Še sreča, glede na to, da 
je od turizma menda odvisna naša prihodnost.

V soboto bodo na svoj račun prišli ljubitelji glasbe. V Hangarju, pri teniš
kih igriščih, bo na sporedu prvi Izola mjuzik fest, festival izolskih bendov. 
Nastopilo jih bo kar šest, Firefill, Samo Zavišič in sin , Stigliz, Dem band, 
Grafenberg und the alkotesters in Dance Mamblita. Podporo Izolanom bodo 
ponudili punkerji Not yet iz Cerknega, za pozitivne vibracije pa bodo priskr
beli Freedom Fighters, reggae sound system in Kopra.

Kulturno društvo likovnih umetnikov LIK kljub peklenski vročini ne po
čiva. Tokrat so umetniško opremili mini park pred Srednjo gostinsko 
in turistično šolo. Umetnine so delo Zorkota Dež jota, postavljene pa so 
na mesto, kjer je pred leti že kraljevala post modernistična, ali pa post 
apokaliptična skulptura Združenih iger narodov.

...TO JE RKIVIOA... TALE IMA LAHKO 
CELO MdR7E .. M! TA )AM MAJHEN 
DELČEK...

Pihalni glasbeni orkester Loče je ob podpori mažoretne skupine Do
bova v nedeljo lepo napolnil Lonko. Program orkestra je bil izjemno 
pester, od klasičnih koračnic, mimo zimzelenih podalpskih, pa vse do 
Hollywooda, ko je kar zadišalo po Johnu Williamsu.

Na fotografiji ni starinarnica z glasbeno navdahnjenim prodajalcem 
ampak prizorišče kantavtorskega nastopa Željka Jugoviča - Žežija v za
nimivo opremljenem lokalu Theatrum ob Simonovem zalivu.


